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Mødedato: mandag den 15. januar 2024 kl. 9.00-11.00 
Mødested: Emdrup D120, Aarhus 1483-556. Online: Teams videomøde-id 128 
250 557 9 
Mødeemne: møde i Uddannelsesnævnet (UN) for Pædagogisk sociologi 
 
Deltagere 
Undervisere: Dirk Michel-Schertges (forperson og SN-repræsentant), Felix 
Weiss, Tine Fristrup, Niels R. Jensen (afgående afdelingsleder, på ny valgliste). 
Studerende: Anna D. Grimstrup (afgående næstforperson og SN-repræsentant, 
Aarhus), Sandie Poulsen (afgående observatør, Emdrup), Iben D. Pedersen (afgå-
ende observatør, Aarhus), Lone Normark Nielsen (på ny valgliste), Casper Groth 
Nielsen (på ny valgliste) 
Observatører: Rune Müller Kristensen (afdelingsleder per 01.02.24), Maria Sol-
høj Madsen (VEST), Simon Kjærgaard Larsen (AAU), Anne Bjørn Friis (SNUK, re-
ferent), Amanda Timmermann og Louise Griberg Spaabæk (trivselskoordinatorer, 
gæster til punkt 2.1) 
Afbud: Kani Hossain (studerende, Aarhus, på ny valgliste), Clara Meta Laumann 
Windfeldt Frandsen (studerende, Aarhus, på ny valgliste, ny SN-repræsentant), 
Jørn Bjerre 
 
  
 
1. Godkendelse af dagsorden  
UN godkendte dagsordenen. 
 
2. Diskussionspunkter  
2.1 Besøg af trivselskoordinatorer Amanda Timmermann og Louise Griberg 

Spaabæk 
UN fik besøg af trivselskoordinator Amanda Timmermann (AT) og hendes kom-
mende barselsvikar, Louise Griberg Spaabæk (LGS), for at drøfte udfordringer 
med - samt idéer til at fremme - studiemiljøet for uddannelsen. 
 
AT præsenterede UN for baggrunden for ansættelsen af en trivselskoordinator 
samt hidtidige opgaver og tiltag i perioden 2021-2022 samt planlagte indsatsom-
råder i 2024, der centrerer sig om fællesskaber og sammenhængskraft på tværs af 
studiemiljøerne. 
 
Efter præsentationen inviterede AT nævnet til at give input til det fremtidige koor-
dinatorarbejde samt til at dele udfordringer fra det lokale studiemiljø. 
 
Fra drøftelsen vedr. specialeprocessen samt øvrig opgaveskrivning: 
 

- Specialeseminarer er afskaffet for nyligt, fordi der har været udfordringer 
med diskrepans mellem oplysningerne til de studerende og den enkelte 
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vejleders retningslinjer. Flere studerende har dog tilkendegivet, at de sav-
ner et forum for at drøfte udfordringer og idéer der relaterer sig til specia-
leprocessen. 

- Afdelingen overvejer pt. at planlægge et fælles specialeseminar i februar. 
- Der ses 3 overordnede behov for specialestuderende: 1) at mødes tidligt i 

processen, så de studerende ikke sidder for meget alene, 2) facilitering af 
et forum, hvor de studerende kan drøfte samt udfolde deres emner 3) 
støtte til skriveprocessen 

- Nogle studerende ønsker drøftelser tidligt forud for specialet, sådan at de 
studerende hjælpes til at tænke langt frem. Nogle undervisere har erfaring 
med, at tidlige drøftelser ikke har fungeret godt, bl.a. fordi kun få stude-
rende møder op. 

- Nogle undervisere kommenterede, at specialevejlederne allerede tilbyder 
den tid, de har til rådighed, og at nogle vejledere allerede holder uformelle 
’workshops’, samt foreslog at studerende med overskud kunne tage initia-
tiv til fælles arrangementer, hvor allerede oprettede Facebook-grupper 
muligvis kan bruges som medie. 

- Nogle studerende kommenterede, at ansvaret for kontakt til medstude-
rende for sparring med fordel kan fratages de enkelte studerende, og op-
fordrede til. at der i stedet planlægges fælles møder på faste datoer for at 
skabe et fagligt/socialt rum mellem studerende; en underviser/vejleder fa-
ciliterer mødet, men overlader ellers rummet og drøftelserne til de stude-
rende selv. 
 

Fra drøftelsen vedr. studiemiljø, herunder fagligt og socialt sammenhold: 
- Studiemiljøet på uddannelsen udfordres af den meget sammensatte stu-

dentergruppe på tværs af alder mm. 
- De studerende ønsker hjælp til at skabe studiemiljøer, hvor man rækker 

mere ud til hinanden og ikke kun mødes socialt samt fagligt i de samme 
mindre grupper. 

- Flere studerende kan føle sig ensomme i opgaveskrivningen, og man kan 
derfor med fordel arbejde på at skabe et godt studiemiljø, så de studerende 
ønsker at sidde på campus og arbejde. Afdelingen ønsker hjælp til at koor-
dinere og systematisere rammerne omkring fagfællesskaber. 

- Nogle studerende i Emdrup har det seneste år taget initiativ til sociale ak-
tiviteter med stort fremmøde. 

- Nogle af de nye studerende kommenterede, at de har oplevet studiestarten 
som velfungerende, men kunne godt ønske sig tidlig planlægning af sociale 
arrangementer i både Aarhus og Emdrup, sådan at man kan planlægge ef-
ter det ift. børnepasning, transport mm. 

- Facilitering af uformelle, faglige drøftelser ville være trivselsfremmende. 
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- Nogle studerende oplever ikke, at sammenholdet fungerer rigtig godt i 
Aarhus – ensomhed, stor aldersspredning og socialt sammenhold mang-
ler. 

- Nogle studerende i Emdrup oplever det sociale som velfungerende, men 
ønsker flere rammer for faglig sparring, gerne uformelt. 

 
Trivselskoordinatorerne kommenterede, at de så nogle ret lavpraktiske tiltag, der 
kunne løfte det sociale og faglige sammenhold rigtig meget. De syntes nemlig det 
lød til, at de studerende blot har brug for en koordinator til at tage teten på at fast-
sætte nogle møder/møderækker og spurgte, om afdelingen kunne finde en koordi-
nator til denne funktion internt, eller om der var brug for støtte fra trivselskoordi-
nator Louise Griberg Spaabæk (Louise). Nogle studerende fremsatte ønske om at 
få besøg af Louise på et eller flere hold til en drøftelse af, hvordan de studerende 
kan løfte eget sammenhold og studiemiljø. Der opleves nemlig stor tilslutning, når 
underviserne tager initiativ til arrangementer, men mindre tilslutning, når stude-
rende foreslår at mødes. UN aftalte, at de studerende selv tager fat i Louise for at 
drøfte og aftale nærmere. 
 
3. Orientering  
3.1 Fra afdelingsleder 
Afdelingen planlægger to seminarer - som er udvidet med studenterdeltagelse – i 
hhv. februar og april. Rune Müller Kristensen overtager rollen som afdelingsleder 
efter Niels R. Jensen per 1. februar 2024 
 
3.2 Fra UN-forperson, UN-næstforperson og SN-repræsentanter 
3.2.1 Fra studienævnet 
På mødet den 18. december 2023, drøftede Studienævnet blandt andet: 

• Kandidater til AUs Jubilæumsfonds undervisningspris 
• Tema for studienævnsseminar i januar 
• Afrapportering vedr. uddannelsesevaluerede uddannelser 
• Indstilling af kandidat til posten som Studieleder ved DPU. Det er nu offi-

cielt meldt ud, at Pia Bramming bliver ny Studieleder på DPU per 1. fe-
bruar 2024. 

 
Dagsorden og referat findes på Studienævnets side her. 
 
3.3 Fra øvrige medlemmer af UN 
3.4 Meddelelser / nyt fra studievejledere 
I uge 1 deltog flere studerende fra Pædagogisk sociologi første semester i et online ar-
rangement om fokus på Mundtlig eksamen. Her med fokus på eksamensteknikker 
frem mod den mundtlige eksamen. 
 

https://studerende.au.dk/studier/fagportaler/arts/kontakt/udvalgognaevn/studienaevn/dpu
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Tilmelding til Åbent Hus er åben. Arrangementet afholdes 8. februar. Alle er velkomne 
til at dele om arrangementet i deres netværk. Se link til program og tilmelding her. 
 
3.5 Meddelelser / nyt fra Administrationen 
Januar-udgaven af nyhedsbrev fra Arts Studier indeholder information om:  
 
Orienteringer: 
• Turnusplan for uddannelsesevalueringer på Arts 
• IV-fag E24-F25 
• Undervisningsmiljøundersøgelse (UMV) 
• Opdaterede emnerapporter i Power BI 
Vigtige deadlines: 
• Studerende på DPU skal indsende vejledningsplan senest 15. januar 
 
4. Beslutningspunkter 
4.1 Konstituering af det nye UN – pr. 1.2. 2024  
UN konstituerede sig og afklarede fordelingen mellem UN-medlemmer og supple-
anter blandt de hhv. VIP og studerende, der er valgt til studienævnet som enten 
repræsentanter eller suppleanter.  Denne fordeling kan laves på baggrund af stem-
metal (opstillingsrækkefølge ved fredsvalg) eller anden aftale. Studienævnsrepræ-
sentanterne Dirk Michel-Schertges og Clara Meta Laumann Windfeldt Frandsen 
skulle dog være medlemmer af UN.  
Desuden skulle der vælges en forperson blandt VIP og en næstforperson blandt de 
studerende.  
 
Instituttet har angivet antal medlemmer i hvert UN. I UN Pædagogisk sociologi er 
der 3 VIP og 3 studerende.  
 
Beslutning: 
UN konstituerede sig med følgende valg af UN-medlemmer og UN-suppleanter 
samt forperson og næstforperson: 
 
VIP: 
Dirk Michel-Schertges (medlem, SN-repræsentant samt forperson) 
Felix Weiss (medlem) 
Tine Fristrup (medlem) 
Niels Rosendahl Jensen (suppleant) 
 
STUDERENDE: 
Clara Meta Laumann Windfeldt Frandsen (medlem, SN-repræsentant) 
Kani Fathil Hossian (medlem) 
Lone Normark Nielsen (medlem) 
Casper Groth Nielsen (suppleant) 

https://dpu.au.dk/uddannelse/informationogvejledning/aabenthus
https://medarbejdere.au.dk/fileadmin/www.medarbejdere.au.dk/hovedomraader/Arts/Underviserportal/Nyhedsbreve_Arts_studier/2024/Januar_2024_Nyhedsbrev_fra_Arts_Studier_DA_ENG.pdf
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UN besluttede at udskyde beslutningen om næstforperson til næstkommende 
møde i februar, da Clara og Kani ikke havde mulighed for at deltage på dette møde 
i januar. 
 
5. Forslag til kommende møder  
5.1 UN drøftede forslag til emner til kommende UN-møder. Medlemmer af 

nævnet er velkomne til at sende forslag til punkter løbende til Anne Bjørn 
Friis (abf@au.dk). 

 
Punkter til kommende møder 
Februar 2024 Årshjulspunkter: 

• Godkendelse af fagbeskrivelser for valgfag 
• Behandling af undervisningsevalueringer fra efterårets 

undervisning (alternativt marts) 
• Orientering om ny studieordning til ikrafttrædelse 1.sep-

tember 2024 
Forslag til punkter: 
 

Marts 2024 Årshjulspunkter: 
• Behandling af undervisningsevalueringer fra efterårets 

undervisning (hvis ikke februar) 
Forslag til punkter: 

 
April 2024 Årshjulspunkter: 

• Årlig status (april eller maj, alternativt begge) 
• Opfølgning på indsatser i handleplaner fra Undervis-

ningsmiljøvurdering 
• Danmarks studieundersøgelse 

Forslag til punkter: 
 

Maj 2024 Årshjulspunkter: 
• Årlig status (april eller maj, alternativt begge) 
• Årsberetning fra censorformandskaberne 
• Godkendelse af program(mer) for studiestart 
• UN-spørgsmål til undervisningsevaluering efterår 2024 

Forslag til punkter: 
 

Juni 2024 Årshjulspunkter: 
• Drøftelse af undervisningsplaner for E24 

Forslag til punkter: 
 

Forslag til drøftelser (ikke datosat) 
• Status på arbejdsgruppe ift. kortlægning af diversitet (nedsat april 2023) 
• Hvordan klædes de studerende bedst på til selvstændigt at studere og her-

under også de studerendes vilkår og forventninger til studiet.  
 
 

mailto:abf@au.dk
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5.2 Eventuelle forslag til punkter, som skal foreslås til behandling i SN 
Ingen 
 
6. Introduktion til nye UN (orientering) 
3 af de 4 studienævn på Arts er store og dækker mange uddannelser. UN står for 
noget af det konkrete, fagnære arbejde og i SN anlægges et mere tværgående blik.  
UN-sekretær, Anne Bjørn Friis (Anne), vil derfor give det nye nævn en introduk-
tion til lovgrundlag og baggrund for SN – og dermed for UN – primært inden for 
kvalitetsområdets processer omkring undervisningsevaluering, årlig status og ud-
dannelsesevaluering og omkring opgaven med udarbejdelse af studieordninger.  
 
UN besluttede at udskyde introduktionen til næstkommende møde i februar, da 
Clara og Kani ikke havde mulighed for at deltage på dette møde i januar. 
 
7. Evt. 
Der blev sagt tak for et godt samarbejde til og fra de afgående medlemmer og ob-
servatører. Anne påmindede de studerende om muligheden for at få en udtalelse 
for nævnsarbejdet underskrevet af forpersonen. Dette gælder for både medlem-
mer, suppleanter og faste observatører. Ønsker man dette, kan man skrive til 
abf@au.dk og oplyse fødselsdag samt periode for og roller/opgaver ifm. arbejdet i 
UN. 

mailto:abf@au.dk
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